
ÅRSMELDING 2022
NATURVERNFORBUNDET I ÅS

Bilde er fra da det ble offetliggjort at kommunestyret vedtok flertall for å bevare et skogsområde på Vinterbro i Ås.

Naturvernforbundet i Ås har i løpet av 2022 jobbet med kommunens utbyggingssaker,
skogbevaring, og hatt en rekke arrangementer som f.eks. Grønn festival. På våren vant vi
kommunestyret over til å bevare Nordbyåsenskogen som LNF-område, mens vi i høst har
arrangert et inspirerende jordbruksarrangement hvor vi både hadde innledere og en
panelsamtale. Her deltok hele 50 stykker, og vi håper at dette kan være et godt utgangspunkt
for kunnskapsdeling og samarbeid blant aktuelle aktører knyttet til jordbruk i regionen. Vi har
fått en rekke nye medlemmer, og er svært fornøyd med både aktivitet og politisk arbeid i året
som har vært. Vi ser frem til enda mer konstruktivt arbeid i året som kommer, og vil jobbe for
at flest mulig vil bli med på laget!

Prioriterte saker
Årsmøtet vedtok at vi i 2022 skulle ha hovedfokus på følgende saker:

● Holde øye med utbyggingssaker i kommunen med særlig fokus på de saker hvor
skog og dyrkbar mark er involvert, og komme med høringsinnspill hvor det er mulig.

● Holde arrangementer med formål om å dele kunnskap, med lav terskel for deltagelse.
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Organisatorisk
Årsmøte
Årsmøtet ble avholdt på digitalt på Zoom, den 03.02.2022.
Det ble ikke avholdt noe innledende opplegg i forkant av møtet, og det ordinære årsmøtet ble
derfor påbegynt umiddelbart med behandling av blant annet regnskap, årsmelding og valg.
Det var 21 medlemmer til stede på årsmøtet. Protokollen fra årsmøtet kan ettersendes om
ønskelig.

Styret
Styret har hatt 12 styremøter i 2022, og har bestått av:

Politisk leder: Pernille Fritheim
Administrativ leder: Rebekka Sundøy Haldorsen
Økonomiansvarlig: Eline Antonisen
Sekretær: Nina Tveite
Markedsføringsansvarlig: Oscar Østvold
Arrangementsansvarlig: Sara Frida Linnea Kristofferson
Styremedlem: Erlend Øydvin
Styremedlem: Gisle Orheim
Styremedlem: Ella Eilertsen
Vara: Gunnar Bengtsson
Vara: Wendy Fjellstad
Representant fra Naturvernstudentene NMBU: Mari Vold Hansen

Medlemmer
Naturvernforbundet i Ås hadde pr 31.12.2022 285 medlemmer.
Dette er en økning på 7 medlemmer sammenlignet med 2021.

Økonomi
I 2022 endte vi med et overskudd på kroner 9 690,70 kr.

Utvikling i lagets egenkapital:
31. desember 2021: 62 516,82 kroner
31. desember 2022: 72 207,52 kroner

Miljøpolitisk arbeid
Naturvernforbundet i Ås har jobbet med følgende prioriterte saker i 2022.
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Skogvern - vi vant!
Nordbyåsenskogen er den saken vi har brukt desidert mest tid på i vårt lokallag. Arbeidet
med å påvirke folk og politikere startet i 2021, gjennom leserinnlegg og opplysning/sondering
på Facebook. I 2022 var det innspurt på arbeidet, og i overgangen april/mai ble det vedtatt av
kommunestyret å bevare Nordbyåsenskogen på Vinterbro som LNF-område! Vi skrev flere
leserinnlegg i Ås avis og lagde underskriftskampanje hvor resultatet ble ca. 480 underskrifter.
Vi hadde også kontakt og jobbet sammen med lokalbefolkningen som bidro med intervju og
leserinnlegg i Ås avis. Like før avgjørelsen hadde vi med tre politikere fra Ås arbeiderparti på
befaring, og AP vedtok senere å ikke bygge ned skogen. Det ble dermed flertall i
kommunestyret sammen med SV, V, MDG, KRF og Rødt. Dette arbeidet er i tråd med
skogvern som prioritert sak vedtatt på forrige årsmøte.

Diverse
- Skrevet høringsuttalelse vedrørende terrengregulering og nydyrking på Riis gård.
- Skrevet høringsuttalelse vedrørende tiltaksplan for sykling-, gange-, og

trafikksikkerhet 2023-2026.
- Sendt innspill til partiprogram til politiske partier i Ås.
- Skrevet høringsuttalelse til ny detaljreguleringsplan for Vollskogen.
- Meldt fra om ulovlig vei-opparbeiding nær den utvalgte naturtypen hule eiker.
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- Fulgt med på utviklingen i forbindelse med planlegging av ny togtrasé for Østre Linje
og togparkeringsanlegg på Hagelunden.

Arrangementer
Lokallaget har arrangert

● 23. mars: Økosorg. 11 deltakere. Sigmund Hågvar leste fra boken sin, og vi hadde
felles samtale om hvordan økosorgen oppleves. Lokalet var den lokale puben, så folk
kjøpte både både pils og pizza.

● 8. juni: Skogbefaring i Oslo kommunes skoger. Vi så hvordan de drev med lukkede
hogstformer. Ca. 6 deltakere.

● 12. juni: Humlevandring. 6 deltakere. Humlevandring i regi av La Humla Suse.
● 8. sept: Hengekøyetur. 10 deltakere. Overnatting rettet mot studenter i nærskogen til

Campus.
● 31. okt: Bålkveld. 4 deltakere. Bålkveld med pølser for de som ønsket det - dårlig

oppmøte kanskje grunnet datovalg.
● 25. nov: Fremtidens jordbruk i Follo. 50 deltakere. Stort arrangement på kulturhuset

hvor vi inviterte ulike aktører og instanser til å fortelle om mulighetene innen
bærekraftig jordbruk, og hva de har fått til. Avsluttet med fruktbar panelsamtale og
mye mingling.

● 26. nov: Klesbyttedag i samarbeid med Nordby Bibliotek. Ca. 25 deltakere. Arrangert
på biblioteket i den nordlige delen av kommunen.

Lokallaget har deltatt på følgende arrangementer
● 20. april: Sykkeldag. Ca. 70 deltagere. Kommunen arrangerer sykkelfiksefest og

dekkskifte hvert halvår, og inviterer til 50 timer for folk til å komme og få ordnet gratis.
Vi har vært medarrangør og hjulpet med praktiske ting samtidig som vi tilbyr
quizunderholdning for de ventende.

● 22.-24. april: Landsmøte i Naturvernforbundet. 2 delegater. I regi av
Naturvernforbundet.

● 17. aug: Dugnad i Kjøyabukta. Ca. 10 deltakere. I regi av kommunen har vi inngått
avtale om å drive årlig skjøtsel av Kjøyabukta. Arbeidet er slått og uttak av takrør - og
dette skal vi gjøre hver sensommer.

● 27.-28. aug: Grønn festival. Ca. 400 deltagere. Felles arrangement blant grønne
foreninger på Ås. Vi hadde konserter og en rekke stands innenfor grønne løsninger,
produkter, tjenester og ideelle organisasjoner.

● 1.-2. okt: Klimahelga. Ca. 30 deltakere. I regi av Naturvernforbundet.
● 15. okt: SmakÅs. Ca. 500 deltagere. I regi av kommunen inviteres ideelle

organisasjoner samt ulike aktører som selger diverse matprodukter til SmakÅs.
Kjempepopulært arrangement blant innbyggerne.

● 9. nov: Vintersykkelfest. Ca. 70 deltagere.  Kommunen arrangerer sykkelfiksefest og
dekkskifte hvert halvår, hvor folk kan få fikset sykkelen sin gratis. Vi har vært
medarrangør og hjulpet med praktiske ting samtidig som vi tilbyr quizunderholdning
for de ventende.
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● 15. november: Prosjektkveld. Ca. 50 deltagere. Ildsjel blant studenter tok initiativ til
arrangementet som ble et samarbeid mellom flere ulike foreninger på Ås. Vi inviterte
ulike bedrifter til å prate om hvordan man kan driver med praktisk naturforvaltning hos
dem, mens foreningene fortalte hvordan folk kan engasjere seg i eksisterende
prosjekter, samt å opprette nye. Matservering.

Aktivitet i media
Naturvernforbundet i Ås har vært synlige i media i året som har gått, og har blant annet hatt
følgende medieoppslag/leserbrev på trykk:

● Nordbyåsenskogen: leserinnlegg om hvorfor skogen ikke bør gå tapt, og artikkel om
da vi startet underskriftskampanje om å bevare den.

● Uttalelse om Ås sin plassering i Sabimas årlige kåring, “Naturkampen”.
● Uttalelse i forbindelse med at Åsgård skal få lekeplasser uten plastikkunderlag.
● Artikkel om sykkeldagen som kommunen arrangerte hvor vi var medarrangører.
● Artikkel om oppstart av aksjonsgruppe mot utbygging av Vollskogen i Ås
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Utenom artikler i lokalavisa har vi vært synlige i de sosiale mediene Instagram og Facebook.
Begge kanaler har blitt brukt til å reklamere for arrangementer, skape blest rundt aktuelle
saker og dele naturglede. Vi har i snitt hatt ca 6 likes med 23 som maks på årets innlegg på
instagram, mens innlegg på facebook vanligvis har nådd rundt 250 personer, med innlegget
om bålkveld (5,2K nådd), landbrukskveld (6,1K nådd) og klesbyttedag (9,1K nådd) som de
mest vellykkede.
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